
Voorzitter: Weisglas

Tegenwoordig zijn 145 leden, te
weten:

Van Aartsen, Aasted Madsen-van
Stiphout, Adelmund, Albayrak, Algra,
Aptroot, Arib, Van As, Atsma,
Azough, Van Baalen, Bakker,
Balemans, Van Beek, Blok, Blom, Van
Bochove, Boelhouwer, Van Bommel,
Bos, Van den Brink, Brinkel, Bruls,
Buijs, Bussemaker, Van de Camp,
Cornielje, Çörüz, Crone, Van Dam,
Depla, Dezentjé Hamming, Van Dijk,
Dijksma, Dijsselbloem, Dittrich,
Douma, Dubbelboer, Duivesteijn,
Duyvendak, Eerdmans, Van
Egerschot, Eijsink, Eski, Ferrier, Van
Fessem, Fierens, Geluk, Van Gent,
Gerkens, Giskes, Griffith, De Haan,
Van Haersma Buma, Halsema, Van
der Ham, Hamer, Haverkamp,
Heemskerk, Van Heemst, Herben,
Hermans, Hessels, Van Hijum, Hirsi
Ali, Hofstra, Ten Hoopen, Huizinga-
Heringa, Jager, Joldersma, Jonker,
Kalsbeek, Kant, Karimi, Koenders,
Koomen, Koopmans, Kortenhorst,
Kraneveldt, De Krom, Kruijsen, Van
der Laan, Lambrechts, Lazrak,
Leerdam, Van Lith, Luchtenveld,
Marijnissen, Mastwijk, Van Milten-
burg, Mosterd, Nawijn, De Nerée tot
Babberich, Van Nieuwenhoven,
Noorman-den Uyl, Van Oerle-van der
Horst, Omtzigt, Oplaat, Örgü, Ormel,
De Pater-van der Meer, Rambocus,
Rijpstra, Rouvoet, Samsom,
Schreijer-Pierik, Slob, Smeets,
Smilde, Smits, Snijder-Hazelhoff,
Spies, Van der Staaij, Sterk, Straub,
Stuurman, Szabó, Tichelaar, Timmer,
Timmermans, Tjon-A-Ten, Tonkens,
Varela, Veenendaal, Vendrik, Verbeet,
Verburg, Verdaas, Vergeer, Verhagen,
Vietsch, Visser, Van der Vlies, Vos,
Bibi de Vries, Jan de Vries, Klaas de
Vries, Van Vroonhoven-Kok,

Waalkens, Weekers, Weisglas,
Wilders, Van Winsen, De Wit en
Wolfsen,

en de heren Balkenende, minister-
president, minister van Algemene
Zaken, Hoogervorst, minister van
Volksgezondheid, Welzijn en Sport,
mevrouw Verdonk, minister voor
Vreemdelingenzaken en Integratie, de
heren Wijn, staatssecretaris van
Financiën, Van Hoof, staatssecretaris
van Sociale Zaken en Werkgelegen-
heid, en mevrouw Ross-van Dorp,
staatssecretaris van Volksgezond-
heid, Welzijn en Sport.
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De voorzitter: Ik deel aan de Kamer
mede dat zijn ingekomen berichten
van verhindering van de leden:

Van Heteren, wegens ziekte;

Van Dijken, wegens ziekte, de gehele
week;

Heemskerk, wegens bezigheden
elders;

Van der Staaij, wegens bezigheden
elders, alleen voor de middag-
vergadering;

Van Velzen, wegens familieomstan-
digheden.

Deze berichten worden voor
kennisgeving aangenomen.

De voorzitter: Geachte medeleden.
Op deze eerste officiële vergaderdag
van de Kamer na het zomerreces
heet ik u allen hartelijk welkom. Zo te
zien heeft u een deel van de
afgelopen recesperiode kunnen
besteden aan vakantie. De gebeurte-
nissen in die periode in Irak, waarbij

als gevolg van aanvallen op de daar
gestationeerde Nederlandse
militairen voor de tweede maal een
Nederlandse militair is omgekomen,
doen ons allen beseffen dat die
afgelopen periode niet voor iedereen
een tijd van ontspanning en
bezinning kon zijn, zeker niet voor
die Nederlandse militairen die zijn
uitgezonden naar diverse brandhaar-
den in de wereld, in het bijzonder
Irak. Zij voeren daar een missie uit
onder moeilijke en vaak gevaarlijke
omstandigheden. Aan het begin van
onze nieuwe parlementaire periode
wil ik stilstaan bij die gebeurtenis. Ik
teken daarbij aan dat vorige week de
vaste commissies voor Buitenlandse
Zaken en voor Defensie met de
ministers van Buitenlandse Zaken en
van Defensie over Irak hebben
gesproken en ook hebben stilgestaan
bij het overlijden van de militair.
Namens u allen zal ik de familie van
de overleden militair, wachtmeester
van de Koninklijke marechaussee
Jeroen Severs, onze gevoelens van
deelneming overbrengen.

Ingekomen is een brief van 14 juli
2004 van het oud-lid van de Kamer
Eurlings, waarin hij mij meedeelt dat
hij de Kamer met ingang van 20 juli
2004 verlaat in verband met zijn
lidmaatschap van het Europees
Parlement. De twee lidmaatschappen
zijn, zoals wij allen weten, niet
verenigbaar. Wij zullen over twee
weken in deze zaal afscheid van de
heer Eurlings nemen. Van dit ontslag
is mededeling gedaan aan de
voorzitter van het Centraal Stembu-
reau en aan de minister van BZK.

De overige ingekomen stukken staan
op een lijst die op de tafel van de
griffier ter inzage ligt. Op die lijst heb
ik voorstellen gedaan over de wijze
van behandeling. Als aan het einde
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van de vergadering daartegen geen
bezwaren zijn ingekomen, neem ik
aan dat de Kamer zich met de
voorstellen heeft verenigd.

Ik geef het woord aan mevrouw
Kalsbeek tot het uitbrengen van
verslag namens de commissie voor
het Onderzoek van de geloofsbrie-
ven.

Mevrouw Kalsbeek, voorzitter der
commissie: De commissie voor het
Onderzoek van de geloofsbrieven
heeft de stukken onderzocht die
betrekking hebben op mevrouw
C.W.A. Jonker te Maarheeze. De
commissie is eenparig tot de
conclusie gekomen dat zij terecht
benoemd is verklaard tot lid van de
Tweede Kamer der Staten-Generaal.
De commissie stelt u daarom voor
om haar toe te laten als lid van de
Kamer. Daartoe dient zij wel eerst de
eden af te leggen zoals die zijn
voorgeschreven bij de wet van
27 februari 1992, Staatsblad nr. 120.

De commissie verzoekt u tot slot,
de Kamer voor te stellen, het
volledige rapport in de Handelingen
op te nemen.

De voorzitter: Ik dank namens de
Kamer de commissie voor haar
verslag en stel voor, dienovereen-
komstig te besluiten.

Daartoe wordt besloten.

(Het rapport is opgenomen aan het
eind van deze editie.)1

De voorzitter: Mevrouw Jonker is in
het gebouw der Kamer aanwezig.

Ik verzoek de griffier, haar binnen
te geleiden.

Nadat mevrouw Jonker door de
griffier is binnengeleid, legt zij in
handen van de voorzitter de bij wet
voorgeschreven eden af.

De voorzitter: Het is mij een
voorrecht om u als eerste te
feliciteren met uw benoeming tot lid
van de Tweede Kamer. Ik verzoek u,
de presentielijst te tekenen en
wederom ± u bent namelijk bij ons
teruggekomen ± in ons midden
plaats te nemen. Ik stel mij voor dat
na afloop van het vragenuur en de
regeling van werkzaamheden de
leden in staat worden gesteld u te
feliciteren, waarvoor ik dan zal
schorsen. Maar ik maak graag
gebruik van de mogelijkheid en het

voorrecht om u nu te feliciteren.
Hartelijk gelukgewenst!

Aan de orde is het mondelinge
vragenuur, overeenkomstig artikel
136 van het Reglement van orde.

Vragen van het lid Bussemaker aan
de staatssecretaris van Financiën
over het per direct (27 augustus
2004) afschaffen van de
PC-privé-regeling.
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Mevrouw Bussemaker (PvdA):
Voorzitter. Afgelopen vrijdag werd de
fiscale aftrek voor de PC-privé-
regeling per direct om vijf uur
's middags afgeschaft. Dat kwam ±
om het zacht te zeggen ± als een
donderslag bij heldere hemel. Reden:
er moet geld vrijgemaakt worden om
de minima tegemoet te komen. Laat
het duidelijk zijn, ook de PvdA vindt
het absoluut noodzakelijk dat de
minima gecompenseerd worden
voor inkomensachteruitgang. De
vraag is evenwel of dat niet op een
andere wijze gefinancierd had
kunnen worden. Bijvoorbeeld via de
aanpak van de echte topinkomens.
Dan hadden de middelen van
PC-privé gereserveerd kunnen blijven
voor de kenniseconomie. Nu wordt
het geld weggehaald bij de
werknemers in plaats van, zoals de
collega en partijgenoot van deze
staatssecretaris, De Geus, had
voorgesteld, de belastingen voor de
topinkomens te verhogen. Anders
gezegd: Jan met de pet betaalt voor
Jan met de pet. Is dat nu solidariteit
volgens dit kabinet? Is dit de filosofie
van de omgekeerde solidariteit
waarover minister Hoogervorst het
heeft?

Het vorig jaar hebben we ook al
een akkefietje gehad met de
PC-privé-projecten. Toen bleek dat de
vermindering van de fiscale aftrek
zo'n 40.000 werknemers negatief trof
doordat ze opeens een naheffing
kregen. Hopelijk krijgen wij geen
herhaling van die praktijk. De gang
van zaken is wat mijn fractie betreft
geen voorbeeld van een betrouwbare
overheid. Ik heb de volgende vragen
voor de staatssecretaris.

Welke signalen had hij dat er
sprake was van anticiperend gedrag
van burgers? Dit klemt te meer
omdat de aankondiging van dit
beleid oorspronkelijk pas op
prinsjesdag was gepland. Was het

bericht dat tot onmiddellijke
afschaffing van de fiscale regeling
zou worden overgegaan bij sommige
bedrijven al eerder die vrijdag
bekend? We hoorden dat bij
sommige winkels de verkoop
vertienvoudigd zou zijn. Dan was er
dus sprake van voorkennis bij
verkopers en van willekeur ten
opzichte van burgers. Heeft de
staatssecretaris uitgezocht of door
ambtenaren van Financiën informatie
is verspreid aan derden? Hoe kijkt hij
naar zijn eigen rol in dezen? Immers,
hijzelf en de minister van Financiën
hebben diverse voorstellen voor de
begroting 2005 laten lekken. Nee,
sterker nog, ze hebben de pers actief
te woord gestaan. Nu kan de premier
iedere week eenieder er wel op
aanspreken, maar als dat zonder
gevolgen blijft, schiet het niet op,
behalve dan dat het gezag van de
premier wordt aangetast. Kortom,
wat is de rol van de staatssecretaris
hierin geweest? Welke mensen
maken gebruik van de PC-privé-
regeling? Klopt het dat dit met name
gezinnen met inkomens tot modaal
zijn en dat leerlingen die hun
huiswerk op de computer moeten
maken, de klos kunnen zijn? Iemand
met een gemiddeld inkomen en
schoolgaande kinderen die spaart
voor de aanschaf van een computer
± wellicht wordt daarvoor ook nog
een aantal vakantiedagen ingeleverd
± hoort nu opeens dat met onmiddel-
lijke ingang deze wijze van financie-
ring niet meer door kan gaan. Wat
zegt de staatssecretaris tegen deze
mensen?

Past deze maatregel in het
kabinetsbeleid dat betrokkenheid en
betrouwbaarheid wil uitstralen? Zijn
dit nu de waarden en normen van de
overheid waar de burgers op kunnen
rekenen? De heer Balkenende schreef
in zijn boek dat burgers van de
overheid mogen verwachten dat zij
een consequent, betrouwbaar en
voorspelbaar beleid voert. Dit besluit
is dat allerminst.

De voorzitter: Ik herinner de
aanwezigen eraan, vooral degenen in
de wandelgangen, dat het tijdens het
laatste vragenuur dat wij gehouden
hebben, buitengewoon stil was in de
zaal. Ik zou dat graag zo willen
houden. Ik vraag dan ook om rust en
stilte in de zaal en daaromheen.

Het woord is aan de minister,
pardon, de staatssecretaris van
Financiën.

Voorzitter
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